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Plats och tid Borås Kongress, Akademiplatsen 2, torsdagen den 20 januari 2022 kl 18:00-20:08 

Beslutande ledamöter i salen  
Per-Olof Höög (S), Ulrik Nilsson (M), Anne-Marie Ekström (L) och Yvonne Persson (S). 

Beslutande ledamöter via Teams 
Per Carlsson (S), Micael Svensson (S), Liridona Rexhepi (S), Sead Omerovic (S), Marie Samuelsson (S), Anders 
Jonsson (S), Ylva Lengberg (S), Ulf Olsson (S), Bengt-Arne Bohlin (S), Andreas Ekström (S), Anethe Tolfsson (S), 
Mohammed Kossir (S), Malin Carlsson (S), Kent Hedberg (S), Rose-Marie Liljenby Andersson (S), Ninni Dyberg (S), 
Gun-Britt Persson (S), Cecilia Andersson (C), Kerstin Hermansson (C), Alexander Andersson (C), Maj-Britt 
Eckerström (C), Hans Gustavsson (KD), Lisa Berglund (KD), Niklas Arvidsson (KD), Magnus Sjödahl (KD), Anna 
Svalander (L), Morgan Hjalmarsson (L), Andreas Cerny (L), Johan Wikander (L), Tom Andersson (MP), Kjell 
Hjalmarsson (MP), Ulf Sjösten (M), Hasse Ikävalko (M), Anna Christensen (M), Per Månsson (M), Pirita Isegran (M), 
Birgitta Bergman (M), Urban Svenkvist (M), Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M), Marie Fridén (M), Annette 
Nordström (M), Nils-Åke Björklund (M), Björn Qvarnström (SD), Crister Spets (SD), Olle Engström (SD), Andreas 
Exner (SD), Ann-Charlotte Blomqvist (SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson (SD), Leif Häggblom (SD), Anders 
Alftberg (SD), Lennart Andreasson (V), Tommy Josefsson (V), Inger Landström (V), Anne Rapinoja (V) och Stefan 
Lindborg (V). 

I de frånvarandes ställe tjänstgjorde: 
För Sara Andersson (S) - Emina Beganovic (S) via Teams
För Abdullahi Warsame (S)  - Leif Gran (S) via Teams
För Lars-Åke Johansson (S)  - Marie Sandberg (S) via Teams
För Jessica Eng-Strömberg (S) - Sören Björklund (S) via Teams
För Martin Nilsson (M) - Jonas Garmarp (M) via Teams
För Lars-Gunnar Comén (M) - Mattias Karlsson (M) via Teams
För Mattias Danielsson (C)  - Jan Idehed (C) via Teams
För Else-Marie Lindgren (KD) - Valéria Kant (KD) via Teams
För Anna-Karin Gunnarsson (MP)  - Göran Larsson (MP) via Teams
För Kristian Silbvers (SD)  - Niklas Hallberg (SD) via Teams
För Jonas Ellerstrand (SD)  - Martin Sörbom (SD) via Teams
För Peter Wiberg (V) - Peter Lund (V) via Teams
För Therése Björklund (S)  - Anethe Tolfsson (S) via Teams § 1-11
För Stefan Lindborg (V)  - Jan Elfstrand (V) via Teams, jäv § 12

Närvarande ersättare via Teams 
Eva Axell (S), Nicholas Gregory (S), Maria Hanafi (S), Mohamed Ben Maaouia (S), Cecilia Kochan (S), Karl-Eric 
Nilsson (C), Gunilla Christoffersson (KD), Linda Pålemo (L), Patric Cerny (L), Tim Gahnström (MP), Paul-Andre 
Safko (M), Lotta Löfgren Hjelm (M), Wiwi Roswall (M), Georg Guldstrand (M), Valter Kotsalainen (SD), Björn 
Malmquist (SD), Maria Lindgren (SD), Lars-Erik Johansson (SD) och Mikael Wickberg (M). 

Therése Björklund (S) anländer till sammanträdet kl 19:51 och intar sin plats inför behandling av § 12. 

Maria Lindgren (SD) anländer till sammanträdet kl 18:19. 



Övriga 
Fredrik Nilströmer  it-strateg 
Jacob Ingvarsson  valhandläggare 
Michelle Olausson  administratör 
Carl Morberg   kommunsekreterare 
 

Justeringens plats och tid Kommunstyrelsens stora sessionssal, Stadshuset, Borås kl 13:00-13:23 

 
Tillkännagivande av protokoll Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 27 januari 2022 
 
Underskrifter  
 Sekreterare Paragrafer §§ 1-14 
 Carl Morberg  

  
 Ordförande 
 Per-Olof Höög (S)  

  
 Justerare 
 Ulrik Nilsson (M) Anne-Marie Ekström (L) 
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§ 1   

Val av justerande ledamöter 

Kommunfullmäktiges beslut 
Att jämte ordföranden justera protokollet utses Ulrik Nilsson (M) och Anne-
Marie Ekström (L) med Yvonne Persson (S) som ersättare. 
 
Ordföranden tillkännager att justeringen äger rum i Kommunstyrelsens stora 
sessionssal, torsdagen den 27 januari klockan 13:00.    
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§ 2   

Ajournering 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige ajournerar sammanträdet kl 19:12-19:25.   
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§ 3   

Anmälningsärenden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Till sammanträdet har inga anmälningsärenden inkommit.     
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§ 4 Dnr KS 2022-00040 1.1.1.2 

Avsägelse av förtroendeuppdrag, entledigande och 
fyllnadsval 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2022, separat bilaga) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ulla-Britt Nordqvist (S) entledigas från sitt uppdrag som andre vice ordförande 
och ledamot i Serivcenämnden. 
 
Lasse Jutemar (MP) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i 
Arvodesdelegationen. 
 
Matti Oinas (MP) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i Miljö- och 
konsumentnämnden. 
 
Rasmus Kivinen (M) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i Gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden.       
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§ 5   

Inkomna interpellationer, frågor samt svar på frågor 

Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen och frågorna får ställas.  
Svaren på frågorna läggs till handlingarna.      

Sammanfattning av ärendet 
Till dagens sammanträde har en interpellation och tre frågor inkommit samt två 
frågor från föregående sammanträde som fogas som bilagor till protokollet.     
 
 
2022-00043 
Interpellation av kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) till Vård- 
och äldrenämndens ordförande Johan Wikander (L) om brist på 
äldreboendeplatser 
 
 
2021-00925 
Fråga av Hasse Ikävalko (M) till Sociala omsorgsnämndens 
ordförande Yvonne Persson (S) om brandskydd 
 
Sociala omsorgsnämndens ordförande Yvonne Persson (S) svarar på Hasse 
Ikävalkos (M) fråga. 
 
 
2021-00924 
Fråga av Magnus Sjödahl (KD) till Tekniska nämndens 
ordförande Jan Idehed (C): Gäller landskapslagar åter i Sverige? 
 
Tekniska nämndens ordförande Jan Idehed (C) svarar på Magnus Sjödahls 
(KD) fråga. 
 
 
2022-00044 
Fråga av Anna Christensen (M) till kommunalrådet Tom 
Andersson (MP): Varför skickas meddelandet ut till medborgare 
att ärendet är behandlat och avslutat? 
 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) svarar på Anna Christensens (M) fråga. 
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2022-00093 
Fråga av kommunalrådet Annette Carlson (M) till kommunalrådet 
Kerstin Hermansson (C): Vilka beslut och vilken beredskap 
gällande samhällsbyggnad och planeringsprocessen kommer 
behöva omprövas med anledning av en batterifabrik i 
Svenljunga? 
 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) svarar på kommunalrådet Annette 
Carlsons (M) fråga. 
 
 
2022-00094 
Fråga av Per Månsson (M) till kommunalrådet Tom Andersson 
(MP): Hur går det med dessa åtgärdsstudier och när kan vi 
förväntas slippa denna trafik genom de centrala delarna av vår 
stad? 
 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) svarar på Per Månssons (M) fråga. 
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§ 6 Dnr KS 2021-00422 1.1.1.1 

Svar på interpellation av Hans Gustavsson (KD) till 
kommunalrådet Ylva Lengberg (S): Hur tänker 
kommunalrådet kring äldreomsorgens tvätt? 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2022, nr 1, B 1) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.      

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har avgivit svar på rubricerad interpellation.    

Beslutsunderlag 
1. Interpellation av Hans Gustavsson (KD) till kommunalråd Ylva Lengberg 

(S): Hur tänker kommunalrådet kring äldreomsorgens tvätt? 
2. Svar på interpellation av Ylva Lengberg (S): Hur tänker kommunalrådet 

kring äldreomsorgens tvätt?    
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§ 7 Dnr KS 2020-00657 1.1.6.2 

Revidering av regler för idéburet offentligt partnerskap 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2022, nr 2, B 5) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Reglerna för idéburet offentligt partnerskap, IOP-avtal fastställs.            

Kommunstyrelsens beslut 2021-12-06, § 465 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Reglerna för idéburet offentligt partnerskap, IOP-avtal fastställs.     

Sammanfattning av ärendet 
Reglerna för idéburet offentligt partnerskap (IOP) har sett över. Det är 
framförallt kriterierna som setts över och kompletterats med en utförligare 
beskrivning av vad ett idéburet offentligt partnerskap är för något.  
Reglerna har varit på remiss hos samtliga nämnder och bolag där majoriteten 
varit positiva eller valt att avstå från att yttra sig. Två nämnder, 
Grundskolenämnden och Förskolenämnden, har avstyrkt reglerna.  
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige fastställer förslaget till 
revidering av regler för idéburet offentligt partnerskap.  

Beslutsunderlag 
1. Regler för Idéburet offentligt partnerskap 
2. Remissammanställning  
 
Yrkanden 
Kerstin Hermansson (C), Anne-Marie Ekström (L) och Magnus Sjödahl (KD) 
yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
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§ 8 Dnr KS 2021-00592 3.6.7.2 

Ansökan om anläggningslån från Brämhults IK 
avseende tillbyggnad av ny omklädningsrumsbyggnad 
samt Sjömarken IF avseende anläggningslån för 
utegym och byte av konstgräs 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2022, nr 3, B 21) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Nedanstående föreningar beviljas anläggningslån för 2021 med följande högsta 
belopp: 
Brämhults IK   2 244 000 kronor 
Sjömarkens IF   852 436 kronor  
 
För båda anläggningslånen gäller som förutsättning att föreningarnas 
finansieringsplaner kan uppfyllas. Arbetena ska vara färdigställda senast två år 
efter att kommunfullmäktige fattat beslut om anläggningslånen.  

Kommunstyrelsens beslut 2021-12-06, § 475 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Nedanstående föreningar beviljas anläggningslån för 2021 med följande högsta 
belopp: 
Brämhults IK   2 244 000 kronor 
Sjömarkens IF   852 436 kronor  
 
För båda anläggningslånen gäller som förutsättning att föreningarnas 
finansieringsplaner kan uppfyllas. Arbetena ska vara färdigställda senast två år 
efter att kommunfullmäktige fattat beslut om anläggningslånen.     

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad har sedan länge erbjudit det ideella föreningslivet möjligheter till s.k. 
anläggningslån som är ränte- och amorteringsfria och som avskrives gentemot 
föreningarna efter 30 år. Anläggningslånen har möjliggjort för föreningarna att 
genomföra egna investeringar som på ett värdefullt sätt kompletterat 
kommunens utbud. Lånen uppgår maximalt till 40 % av godkänd totalsumma. 
Kommunstyrelsens bedömningsgrund för att utge anläggningslån är främst att 
ur ett finansiellt- och verksamhetsmässigt perspektiv bedöma de ansökningar 
som Fritids- och folkhälsonämnden föreslår skall erhålla anläggningslån. 
Normalt skall prioriteringsordningen och den sakliga bedömningen redan vara 
gjord och därmed inte överprövas av Kommunstyrelsen. 
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Fritids- och folkhälsonämnden har under 2021 fått in 3 st. ansökningar om 
kommunalt anläggningslån varav två stycken behandlas i detta ärende. Ansökan 
från Simklubben Elfsborg kommer att behandlas separat. De aktuella 
ansökningarna som behandlas i detta ärende framgår av nedanstående tabell: 
 
 Projekt- 

kostnad 
Föreslaget an-
läggningslån av 
Fritids- och 
folkhälsonämnden 

Föreslaget an-
läggningslån av 
Kommunstyrelsen 
(max.) 

Brämhults IK    5 610 tkr 2 244 tkr 2 244 tkr 
Sjömarkens IF    2 131 tkr    852 tkr    852 tkr 
SUMMA   7 741 tkr 3 096 tkr 3 096 tkr 
 
Fritids- och folkhälsonämnden föreslår att Brämhults IK erhåller ett 
anläggningslån på 2 244 tkr. Nämnden skriver att Brämhults IK är en av de 
största ungdomsfotbollsföreningarna i Borås med över 20 lag och ca 600 aktiva 
ungdomar. Verksamheten leds av ett hundratal ledare som ideellt ställer upp på 
vardagar likväl som på helger. Föreningen ligger i gränslandet mellan Brämhult 
och Boda/Hässleholmen och har därför på senare år blivit en mångkulturell 
förening där ca 30 % av de aktiva har en annan kulturell bakgrund. Föreningens 
anläggning består idag av två kommunala fotbollsplaner varav en är konstgräs 
samt ytterligare en konstgräsplan som föreningen själva har investerat i.  
 
Föreningen har vuxit mycket på senare år och är nu i stort behov av 
omklädningsrum. Det finns endast sex st. idag och det räcker inte för träning 
och matcher på anläggningen. Omklädningsrummen är ett av fyra 
utvecklingsområden inom föreningen. De övrigs tre som föreningen identifierat 
är: Förbättring av befintliga träningsytor på idrottsplatsen, tillbyggnad av 
befintlig klubbstuga samt att föreningen vill starta upp fritidsverksamhet på 
idrottsplatsen. För att kunna ta emot mer verksamhet har föreningen valt att 
börja med omklädningsrummen. Tanken är att bygga fyra nya omklädningsrum 
som ska stå klara under 2022. De övriga områdena påbörjas under tiden och 
förvaltningen har en tät dialog om takten i sammanhanget. 
 
Fritids- och folkhälsonämnden föreslår vidare att Sjömarkens IF erhåller ett 
anläggningslån på 852 tkr för nybyggnation av ett utegym samt byte av konst-
gräsmatta. Sjömarkens IF är en idrottsförening med huvudsaklig inriktning på 
fotboll. Föreningen har 730 medlemmar varav cirka 400 aktiva barn och 
ungdomar. Föreningen äger själva sin anläggning som består av en stor idrotts-
gård med två fotbollsplaner samt en 9-manna konstgräsplan och 10 boulebanor. 
Föreningen har också ett flertal spår och leder varav det kortaste är 1,4 km och 
det längsta 5 km. Föreningen vill att Idrottsgården ska vara en given mötesplats 
i samhället och vill nu bygga ut anläggningen med ett utegym för att locka till 
sig ännu flera besökare. De behöver även byta ut konstgräsmattan som är sliten 
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efter många års användning. Föreningen kommer även att asfaltera runt konst-
gräsplanen för att på ett säkert sätt ta hand om snö och gummigranulat. 
Totalkostnaden för föreningen beräknas till 2 131 tkr och blir då delvis 
finansierat med ett anläggningslån på max 40% motsvarande 852 tkr. 
 
Fritids- och folkhälsonämnden menar att detta är en bra satsning på barn- och 
ungdomsidrotten med en upprustning av konstgräsplanen. Det är också bra 
med en satsning på ett utegym som tillsammans med de motionsspår som 
föreningen redan har viktiga för möjligheten att komma ut i naturen för att röra 
på sig och motionera.   
 
Kommunstyrelsens förslag till anläggningslån 2021 uppgår således till ca 3,1 
mnkr. Inriktningen är att beviljande av anläggningslån skall ligga på ca 2 - 3 
mnkr per år i genomsnitt över tid. Kommunstyrelsen vill i sammanhanget 
poängtera att genom anläggningslån till föreningar bidrar kommunen till en 
ökad föreningsmedverkan och till en förhållandevis låg insats får vi ut mycket 
verksamhet. Anläggningslånen ger heller normalt ingen ökad driftkostnad som 
belastar den kommunala budgeten eftersom föreningarna själva mestadels står 
för drift och skötsel.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelser från Fritids- och folkhälsonämnden 
2. Ansökningar från föreningarna 
 
Yrkanden 
Cecilia Andersson (C) yrkar bifall Kommunstyrelsens förslag. 
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§ 9 Dnr KS 2020-00206 3.3.1.0 

Solceller på parkeringar 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2022, nr 4, B 56) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Uppdraget till Borås kommuns Parkerings AB att utreda möjligheterna till 
utbyggnad av solenergi på parkeringsplatser anses utfört och avslutas. 
 
I beslutet deltar inte Lennart Andreasson (V), Peter Lund (V), Tommy 
Josefsson (V), Inger Landström (V), Anne Rapinoja (V) och Stefan Lindborg 
(V).   

Kommunstyrelsens beslut 2021-12-06, § 477 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Uppdraget till Borås kommuns Parkerings AB att utreda möjligheterna till 
utbyggnad av solenergi på parkeringsplatser anses utfört och avslutas.    
 
I beslutet deltar inte Stefan Lindborg (V).     

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 17 oktober 2019 att uppdra åt Borås 
kommuns Parkerings AB att utreda möjligheterna till en mer storskalig 
utbyggnad av solenergi på parkeringsplatser.         
Borås kommuns Parkerings AB har inkommit med en skrivelse som svar på 
uppdraget.  
 
Bolaget framför att på de befintliga markanläggningar som bolaget arrenderar 
finns intresse av nybyggnation, vilket betyder att en investering med solceller på 
dessa platser inte lönar sig eftersom de endast kommer finnas en kortare tid.  
Istället kommer bolaget vid varje nybyggnation att titta på alternativet att 
montera solceller eller annan motsvarande teknik på fastigheten. Bolaget följer 
kontinuerligt utvecklingen för solcellsinstallationer vid alla typer av 
installationer av elprodukter.  

Beslutsunderlag 
1. Beslutsförslag, 2020-04-14 
2. Skrivelse från Borås kommuns Parkerings AB om solceller på parkeringar 
 
Yrkanden 
Stefan Lindborg (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets återremissyrkande i 
Kommunstyrelsen: Att svaret på uppdraget återremitteras till Borås kommuns 
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Parkerings AB för att kompletteras med en analys av möjligheten att uppföra 
solceller på befintliga parkeringar. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till om ärendet ska avgöras idag 
och dels till om ärendet ska återremitteras och finner förstnämnda proposition 
med övervägande ja besvarad. 
 
Beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Ärendet ska avgöras idag. 
 
Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Lennart Andreasson (V), Peter Lund (V), Tommy 
Josefsson (V), Inger Landström (V), Anne Rapinoja (V) och Stefan Lindborg 
(V) till förmån för Stefan Lindborgs (V) återremissyrkande. 
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§ 10 Dnr KS 2021-00803 2.5.1.0 

Hantering av inköpskostnader för skyddsmaterial 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2022, nr 5, B 59) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Inköpskostnader för skyddsutrustning bekostas från 2022 av respektive 
verksamhet.  
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Lennart Andreasson (V), Peter Lund (V), Tommy 
Josefsson (V), Inger Landström (V), Anne Rapinoja (V) och Stefan Lindborg 
(V) till förmån för reservationen i Kommunstyrelsen.  

Kommunstyrelsens beslut 2021-12-06, § 478 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Inköpskostnader för skyddsutrustning bekostas från 2022 av respektive 
verksamhet.  
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Stefan Lindborg (V) till förmån för sitt yrkande att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
- Att Kommunstyrelsen ska beakta kostnaden för inköp av skyddsmaterial 

under 2022 vid upprättande av årsredovisning för året i fråga 
- Att Kommunstyrelsen ska beakta kostnaden för inköp av skyddsmaterial 

vid arbetet med budget för 2023.    

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2020-09-24 att inköpskostnader för 
skyddsutrustning vid coronapandemin hanteras centralt av Kommunstyrelsen 
för hela stadens verksamheter. Utgifterna har varit och beräknas bli sammanlagt 
över 100 mnkr för 2020 och 2021, men merparten täcks genom statliga bidrag. 
Genom detta beslut upphävs fullmäktiges tidigare beslut. 
 
Det är rimligt att berörda verksamheter får bära kostnaderna för 
skyddsutrustning. Det är också rimligt att kostnaderna för att hålla ett 
beredskapslager bärs av berörda verksamheter. Lagrets omfattning får 
bestämmas genom dialog mellan KS/CKS och berörda nämnder/förvaltningar. 

17



Kostnaden för inköp av frekvent skyddsmaterial beräknas uppgå till 
ca 1350 tkr/månad och materialet används huvudsakligen inom äldreomsorg 
och hemtjänst.  

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktiges beslut 2020-09-24, dnr KS 2020-00546 
 
Yrkanden 
Stefan Lindborg (V) yrkar bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 11 Dnr KS 2021-00305 1.2.4.0 

Riktlinjer för god ekonomisk hushållning 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2022, nr 6, B 61) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Anta Riktlinjer för god ekonomisk hushållning för Borås Stads kommun-
koncern. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Björn Qvarnström (SD), Crister Spets (SD), Olle 
Engström (SD), Niklas Hallberg (SD), Andreas Exner (SD), Ann-Charlotte 
Blomqvist (SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson (SD), Martin Sörbom (SD), 
Leif Häggblom (SD) och Anders Alftberg (SD) till förmån för 
Sverigedemokraternas reservation i Kommunstyrelsen. 
 
Vidare reserverar sig Lennart Andreasson (V), Peter Lund (V), Tommy 
Josefsson (V), Inger Landström (V), Anne Rapinoja (V) och Stefan Lindborg 
(V) till förmån för Vänsterpartiets reservation i Kommunstyrelsen.     

Kommunstyrelsens beslut 2021-12-06, § 479 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Anta Riktlinjer för god ekonomisk hushållning för Borås Stads kommun-
koncern. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Anta det reviderade förslaget till Riktlinjer för god ekonomisk 
hushållning för Borås Stads kommunkoncern. 
 
Vidare reserverar sig Stefan Lindborg (V) till förmån för sitt yrkande att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
- att primärkommunen ska generera ett överskott på i genomsnitt 2 procent 

(resultat i relation till skatteintäkter och generella statsbidrag) över en 
rullande tioårsperiod 

- att primärkommunen ska ha en självfinansiering av sina investeringar på 
över 60 procent (över en rullande tioårsperiod) och därigenom bibehålla en 
hög soliditet (exklusive lån som är hänförliga till bolagen) 
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- att kommunkoncernen har ett mål för soliditeten inklusive 
pensionsåtaganden på 25 procent 

- att övriga punkter under vad som beskrivs som ”God ekonomisk 
hushållning för Borås Stad innebär en strävan mot” och 
”Kommunkoncernen (primärkommunen och bolagen sammanställt) ska 
generera” utgår.     

Sammanfattning av ärendet 
I Kommunallagen (11 kap) framgår att kommuner ska ha en god ekonomisk 
hushållning i sin verksamhet. Kravet inkluderar även den verksamhet som 
bedrivs i de kommunala bolagen. Fullmäktige ska besluta om riktlinjer för god 
ekonomisk hushållning, och riktlinjerna ska inkludera hanteringen av 
resultatutjämningsreserven (RUR) om kommunen har en sådan. 
Fullmäktige beslutade att från och med räkenskapsåret 2013 (2013/KS0655) 
införa RUR. I ärendet redogjordes för hanteringen av RUR och hållningen 
kring god ekonomisk hushållning inom Borås Stad.  
 
Därutöver så anger och definierar Borås Stad i sin budget mål och riktlinjer för 
ekonomin samt för verksamheten som är av betydelse för god ekonomisk 
hushållning. Finansiella mål behövs för att markera att ekonomin är en 
begränsning för att bedriva verksamhet – ”spelplanen” utifrån kommunens 
egna förutsättningar. Verksamhetsmål behövs för att ange hur mycket av de 
olika verksamheterna som ryms på spelplanen (det vill säga kopplingen till 
ekonomin) samt för att klargöra uppdraget gentemot medborgarna.  
Specifika riktlinjer har dock inte upprättats vilket därför behöver göras. I dessa 
behöver även en helhetsbedömning för kommunkoncernen (primärkommun 
och de kommunala bolagen) ingå.  
 
Borås Stad har investerat mycket senaste åren i den verksamhet som bedrivs i 
kommunala bolag, t.ex. VA, fjärrvärme och elnät. Kommande år förväntas även 
investeringsbehoven i primärkommunen öka, t.ex. i verksamhetsfastigheter. 
Investeringarna kommer att ta resurser från driftbudgeten samtidigt som den 
demografiska utvecklingen ställer krav på mer resurser i kärnverksamheten. För 
att kunna klara målet på självfinansiering av primärkommunens investeringar 
måste resultatmålet hållas uppe på sikt.    

Beslutsunderlag 
1. Förslag till Riktlinjer för god ekonomisk hushållning  
 
Yrkanden 
Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas reservation i 
Kommunstyrelsen. 
 

20



Stefan Lindborg (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets reservation i 
Kommunstyrelsen. 
 
Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till Sverigedemokraternas reservation i Kommunstyrelsen och dels till 
Vänsterpartiets reservation i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 12 Dnr KS 2021-00011 1.2.4.1 

Budget 2022 för de kommunala bolagen 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2022, nr 7, B 76) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Kommunfullmäktige fastställer föreslagna krav på resultat, avkastning och 
utdelning samt finansiella mål för de kommunala bolagen. 
 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Stefan Lindborg (V) i handläggning eller beslut i 
detta ärende. 
 
För Stefan Lindborg (V) tjänstgör Jan Elfstrand (V). 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Björn Qvarnström (SD), Crister Spets (SD), Olle 
Engström (SD), Niklas Hallberg (SD), Andreas Exner (SD), Ann-Charlotte 
Blomqvist (SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson (SD), Martin Sörbom (SD), 
Leif Häggblom (SD) och Anders Alftberg (SD) till förmån för 
Sverigedemokraternas alternativa förslag i Kommunfullmäktige.   
 
Kommunstyrelsens beslut 2021-12-06, § 480 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del: 
Budgetarna 2022 för de kommunala bolagen läggs till handlingarna. 
 
Bolagens finansiering innebärande en limitgräns hos internbanken 2022 på 11 
979 400 000 kronor (inklusive limit för EMC-finansieringen), i enlighet med 
bilaga 1, godkänns. 
 
Vidare beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta: 
Kommunfullmäktige fastställer föreslagna krav på resultat, avkastning och 
utdelning samt finansiella mål för de kommunala bolagen. 
 
I beslutet deltar inte Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD). 
 
Jäv 
Stefan Lindborg (V) anmäler jäv och deltar inte i handläggning eller beslut i 
detta ärende. 
 
För Stefan Lindborg (V) tjänstgör Mohamed Farah (S).   
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Sammanfattning av ärendet 
Kommunens samlade verksamhet är bred och omfattande. För närvarande 
omsätts årligen 10,4 miljarder kronor (mdkr). Den största delen av 
verksamheten, cirka 80 %, bedrivs under offentligrättsliga former genom en 
traditionell nämndorganisation. Denna del styrs av Kommunallagen och 
Kommunfullmäktige i form av reglementen, årsbudget, policys m.m. 
Kommunens bolagsverksamhet kommer under 2022 att bedrivas genom 13 
bolag, direkt ägda av Borås Stad eller genom det av Borås Stad ägda Borås 
Stadshus AB. Dessutom har ett av bolagen egna dotterbolag. Bolagen styrs av 
Aktiebolagslagens bestämmelser, Kommunallagen samt av Kommunfullmäktige 
fastställda bolagsordningar och ägardirektiv.    
 
Beslutsunderlag 
1. Investeringsplan 2021-2027 från Viskaforshem AB 
2. Preliminär balansräkning 2021 från Viskaforshem AB 
3. Budget 2022 och prognos m.m. från Viskaforshem AB 
4. Verksamhetsplan 2022 från Viskaforshem AB 
5. Ny version av budget 2022 från Inkubatorn i Borås AB 
6. Ny version av budget 2022 från AB Toarpshus 
7. Budget 2022 inkl Verksamhetsplan och treårsprognos från AB 

Sandhultsbostäder 
8. Budget 2022 inkl Verksamhetsplan och treårsprognos från AB 

Sandhultsbostäder 
9. Budget 2022 från AB Toarpshus 
10. Budget 2022 från AB Sandhultsbostäder 
11. Verksamhetsplan och budget 2022 från Borås Elnät AB 
12. Budget 2022 från Koncernen Industribyggnader i Borås AB 
13. Budget och verksamhetsplan mm för 2022 från AB Bostäder i Borås 
14. Budget 2022 från Borås Energi och Miljö AB 
15. Verksamhetsplan och budget 2022 från Fristadbostäder AB 
16. Verksamhetsplan och budget 2022 från BoråsBorås TME AB 
17. Budget 2022 från Akademiplatsen AB 
18. Budget 2022 från Borås Djurpark & Camping AB 
19. Budget 2022-2024 från Inkubation i Borås AB 
20. Budget 2022 från Borås kommuns Parkerings AB 
21. Budget 2022 från Borås Stadshus AB         
 
Yrkanden 
Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas alternativa förslag i 
Kommunfullmäktige, se bilaga. 
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Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till Sverigedemokraternas alternativa förslag i Kommunfullmäktige och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
 

24



§ 13 Dnr KS 2021-00549 3.2.2.0 

Handlingsprogram Säkerhet 2019 - 2022 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2022, nr 8, B 232) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Att anta Handlingsprogram Säkerhet 2019 – 2022.  

Kommunstyrelsens beslut 2021-12-06, § 486 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att anta Handlingsprogram Säkerhet 2019 – 2022.       

Sammanfattning av ärendet 
Av överenskommelsen mellan Myndigheten för samhällsskydd och beredskap 
(MSB) och Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) framgår att kommunerna 
ska ta fram ett styrdokument för kommunens arbete med krisberedskap. 
Styrdokumentet ska beslutas i Kommunfullmäktige och ska ange en strategisk 
inriktning för arbetet. Styrdokumentet ska enligt överenskommelsen innehålla 
följande; 
- Övergripande mål och inriktning för arbetet med krisberedskap under 

mandatperioden, 
- Övergripande styrning av arbetet med krisberedskap i kommunala 

förvaltningar, bolag och kommunalförbund, 
- Kommunens övergripande process för risk- och sårbarhetsanalys, 
- Kommunens ambitioner i arbetet med sitt geografiska områdesansvar, 
- Vilken planering avseende krisberedskap inom olika områden som 

kommunen ska ta fram eller uppdatera under mandatperioden. 
 
Handlingsprogrammet för mandatperioden 2019 – 2022 möter det 
grundläggande kravet på styrdokument för krisberedskap, men det tar samtidigt 
höjd för det bredare området Säkerhet, utifrån Kommunstyrelsens uppdrag i 
Borås Stad. Handlingsprogrammet består av en övergripande del som omfattar 
det samlade området Säkerhet, samt två delprogram för Beredskap, respektive 
Internt skydd. 
 
Borås Stads risk- och sårbarhetsanalys för innevarande mandatperiod påvisade 
bland annat vikten av ett arbete inom säkerhetsområdet får ett tydligt 
genomslag i hela verksamheten. Detta är därför en viktig del i de åtgärder som 
behöver vara i fokus för resterande delen av mandatperioden. 
Kommunstyrelsen skapar förutsättningar för verksamheternas arbete genom att 
stödja dem att vidta rätt åtgärder och ge möjligheter för att arbetet ska kunna 
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ske på ett så enhetligt sätt som möjligt. Ansvaret för att vidta de åtgärder som 
krävs åligger Borås Stads verksamheter.  
 
Handlingsprogrammet ska omfatta den pågående mandatperioden, men då 
programmet fastställs år 2022 kommer inriktningarna i praktiken att avse år 
2022.  
 
Med anledning av att programmet innehåller strategiska inriktningar för 
delområdena beredskap, civilt försvar, samt säkerhetsskydd beslutas 
programmet, enligt Myndigheten för samhällsskydd och beredskaps krav, av 
Kommunfullmäktige i Borås Stad. Fördjupningsunderlaget ger en mer ingående 
beskrivning till respektive del i handlingsprogrammet, och delegeras att beslutas 
av Stadsdirektören.    

Beslutsunderlag 
1. Handlingsprogram Säkerhet 2019 – 2022 
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§ 14 Dnr KS 2021-00850 3.1.2.2 

Försäljning av 44 975 kvm av Viared 14:19, kvarteret 
Solskenet, Viared Västra 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2022, nr 9, B 270) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunen säljer 44 975 kvm av Viared 14:19 för 35 880 000 kronor till 
Goldcup 29009 AB, under namnändring till Prognosgatan Fastighets AB.            

Kommunstyrelsens beslut 2021-12-06, § 472 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Kommunen säljer 44 975 kvm av Viared 14:19 för 35 880 000 kronor till 
Goldcup 29009 AB, under namnändring till Prognosgatan Fastighets AB.      

Sammanfattning av ärendet 
Ett köpeavtal har upprättats med Goldcup 29009 AB, under namnändring till 
Prognosgatan Fastighets AB, om försäljning av 44 975 kvm av fastigheten 
Viared 14:19 inom kvarteret Solskenet på Viared Västra.  
Köpeskillingen är 35 880 000 kronor. Kommunen terrasserar marken inför 
tillträdesdagen.  
 
Överlåtelsen villkoras av att köparen senast 2022-08-28 påbörjar byggnation på 
området. Köparen har för avsikt att uppföra lokaler för lager, logistik och 
kontor. 
 
Avtalet innefattar, förutom överlåtelsen, även en option om möjlighet för 
köparen att förvärva ytterligare ca 52 000 kvm av kommunen. Optionen avser 
två områden om 33 000 kvm respektive 19 000 kvm i angränsning till det 
område som detta köpeavtal avser.    

Beslutsunderlag 
1. Köpeavtal 
2. Översiktskarta  
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